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                       Αθήνα, 19.02.2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, κ. Τσιάρα Κων/νο  

Θέμα: «Καταβολή Αποζημιώσεων Καπνοπαραγωγών για τη μειωμένη Παραγωγή το 2024,  λόγω  
              της Κλιματικής κρίσης» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Σύμφωνα με πρόσφατη έγγραφη ενημέρωσή από τον Αγροτικό Συνεταιρισμό 

Καπνοπαραγωγών του Νομού Πιερίας, καθώς και από προφορικές ενημερώσεις άλλων   

Καπνοπαραγωγών, υπάρχει έντονος προβληματισμός και αγωνία σχετικά με την άμεση καταβολή 

αποζημιώσεων, που αφορούν τη μειωμένη παραγωγή καπνών το 2024, λόγω μεγάλης ξηρασίας και 

καύσωνα. 

Όπως προκύπτει από τα διαθέσιμα στοιχεία για τον Νομό Πιερίας, σχετικά με τις 

καλλιεργήσιμες εκτάσεις καπνού και την απόδοση σε κιλά, ενώ το 2021 θεωρούνταν 

μονοκαλλιέργεια τα καπνά στον Νομό Πιερίας με 17.115 στρ. και  3.000.000 κιλά, το 2023 μειώθηκαν 

σε λιγότερο από τα μισά, δηλαδή: 8.300 στρ. και 1.308.000 κιλά, με αποτέλεσμα σήμερα να είναι 

υπό εξαφάνιση η καλλιέργεια του καπνού, δεδομένου ότι και τα στοιχεία του 2024, που θα 

δημοσιοποιηθούν τον Μάρτιο, προβλέπεται να είναι ακόμα πιο μειωμένα.   

Επειδή, οι Καπνοπαραγωγοί, σύμφωνα με τα όσα αναφέρουν στο έγγραφό τους, πιστεύουν 

ότι θα αποζημιωθούν από τον Κανονισμό Κρατικών ενισχύσεων ήσσονος σημασίας (de minimis) 

όπως γινόταν μέχρι σήμερα, σε παρόμοιες περιπτώσεις έκτακτων φαινομένων, λόγω κλιματικής 

κρίσης,  

Επειδή, στην αρ. πρωτ.: 1310 / 3-1-2025 Απάντησή σας προς την υπ΄ αριθμ. 1744/22-11-2024 

Ερώτηση Βουλευτή, αναφέρεται ότι οι αποζημιώσεις που αφορούν την καταστροφή της παραγωγής, 

λόγω κλιματικής κρίσης, θα γίνουν από το Πρόγραμμα Αγροτικής Ανάπτυξης (Π.Α.Α.) 2014-2022, 

Επειδή, στην ίδια απάντηση αναφέρεται, μεταξύ άλλων, ότι «Αν και το ΠΑΑ 2014-2022 

υλοποιείται έως τις 31 Δεκεμβρίου 2025 και οι νομικές δεσμεύσεις του έχουν υπερκαλύψει την 

Δημόσια Δαπάνη του, γίνεται προσπάθεια εξυγίανσης των μέτρων/δράσεων του ΠΑΑ, έτσι ώστε να 

συγκεντρωθούν οι τυχόν αδιάθετοι πόροι και να χρηματοδοτήσουν αυτό το νέο Μέτρο Μ23’», 

Επειδή, επιπλέον στο Δελτίο Τύπου του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων στις 

14-02-2025 με θέμα «Μέτρα για τη στήριξη της αγροτικής παραγωγής, μετά από 4ωρη σύσκεψη 

κυβερνητικού κλιμακίου με τους εκπροσώπους της Πανελλαδικής των μπλόκων» αναφέρεται ότι «Η 

κυβέρνηση προχωρά άμεσα στην ενεργοποίηση πόρων από το Πρόγραμμα Αγροτικής Ανάπτυξης 

(ΠΑΑ) για την αποζημίωση παραγωγών που υπέστησαν απώλειες άνω του 30%. Οι καλλιέργειες που  
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πληρούν τα κριτήρια θα καταγραφούν σε λίστα που θα αποσταλεί στην ΕΕ για έγκριση, ώστε να 

ενεργοποιηθεί η διαδικασία αποζημίωσης το συντομότερο δυνατό», 

Επειδή, πρόκειται για θολές υποσχέσεις με αβέβαιο και χρονοβόρο αποτέλεσμα, 

Για τους ανωτέρω λόγους, ερωτάσθε κύριε Υπουργέ: 

1. Γιατί επιλέξατε την καταβολή αποζημιώσεων από το Πρόγραμμα Αγροτικής Ανάπτυξης 

(ΠΑΑ), αφού, όπως αναφέρεται παραπάνω, ΜΟΝΟΝ εφόσον συγκεντρωθεί ικανοποιητικό ποσό 

από την εξυγίανση των μέτρων/δράσεων του ΠΑΑ θα ενεργοποιηθεί η διαδικασία, δεδομένου ότι 

ΗΔΗ οι νομικές δεσμεύσεις του έχουν υπερκαλύψει την Δημόσια Δαπάνη του; 

2. Γιατί επιλέξατε την καταβολή αποζημιώσεων από το Πρόγραμμα Αγροτικής Ανάπτυξης 

(ΠΑΑ), αφού η ενεργοποίηση πόρων από το Πρόγραμμα αυτό προϋποθέτει να τύχει πρώτα της 

έγκρισης της Ευρωπαϊκής Επιτροπής σε κάποιο χρονικό διάστημα; 

3. Γιατί δεν επιλέξατε την καταβολή αποζημιώσεων από τον Κανονισμό κρατικών ενισχύσεων 

ήσσονος σημασίας (de minimis), οι οποίες ούτε έγκριση από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή απαιτούν, 

αλλά και ούτε έχουν εξαντληθεί, όπως συμβαίνει ήδη με τις Δημόσιες Δαπάνες του ΠΑΑ; 

4. Υπάρχει εναλλακτικό σχέδιο χρηματοδότησης των αποζημιώσεων και εφόσον θα έχει 

καθυστερήσει ήδη τόσο πολύ χρόνο, στην περίπτωση μη έγκρισης του ΠΑΑ από την ΕΕ ή μη 

συγκέντρωσης ικανοποιητικού ποσού; 

    
Ο ερωτών Βουλευτής 

 

 

      Κομνηνός Δελβερούδης 

 




